



CANADIAN CYCLING HALL OF FAME

www.cyclingcanada.ca |

@CyclingCanada

Archie McEachern

The Canadian Cycling Hall of Fame is pleased to welcome a pioneer of cycling in Canada, Archie McEachern as an inductee for 2022.

Ontario's Archie McEachern was one of the great romantic figures of the golden age of bicycle racing. He was a world champion by 1900, a modest unassuming personality with friends in show business, and ultimately the victim of a tragic bicycling accident in 1902. He won many races in Toronto before seeking greater glory in Philadelphia in 1899. A well-conditioned athlete, he had won an amateur welterweight boxing championship in 1898 and later boxed a few times as a professional.

Known as "the little boy from Canada", McEachern won the 1900 world title in the 25-mile event with a time of 1 hour, 5 minutes and 1,4 seconds followed closely by Ryser and McLean, with Stinson three laps behind.

Over the next year McEachern became one of cycling's premier performers, and one of the best-known Canadians in the sport. In late January 1902, in Philadelphia, a five-mile motor-paced bicycle race was booked on the indoor where Archie set a new world record 7:52.4. He then went ahead to break another world record, with the indoor bicycle for 5 miles behind a motor-paced vehicle.

While training at the Atlantic City, NJ, velodrome, prior to its official opening, McEachern was injured when the bike's drive chain broke and he died shortly thereafter.

It is with great pleasure and honour that we welcome Archie McEachern into the Canadian Cycling Hall of Fame.

Français

Le Temple de la renommée du cyclisme canadien est heureux d'accueillir un pionnier du cyclisme au Canada, Archie McEachern, en tant qu'intronisé pour 2022.

L'Ontarien Archie McEachern est l'une des grandes figures romantiques de l'âge d'or des courses cyclistes. Il était champion du monde en 1900, une personnalité modeste et sans prétention avec des amis dans le show-business, et finalement la victime d'un tragique accident de vélo en 1902. Il remporte de nombreuses courses à Toronto avant de chercher la gloire à Philadelphie en 1899. Athlète bien préparé, il avait remporté un championnat amateur de boxe poids welter en 1898 et avait ensuite boxé quelques fois en tant que professionnel.



CANADIAN CYCLING HALL OF FAME

www.cyclingcanada.ca |

@CyclingCanada

Surnommé "le petit garçon du Canada", McEachern remporte en 1900 le titre mondial de l'épreuve des 25 miles en 1 heure, 5 minutes et 1,4 seconde, suivi de près par Ryser et McLean, Stinson étant à trois tours de piste.

Au cours de l'année suivante, McEachern devient l'un des meilleurs coureurs cyclistes et l'un des Canadiens les plus connus dans ce sport. À la fin du mois de janvier 1902, à Philadelphie, une course cycliste motorisée de cinq miles est organisée en salle, où Archie établit un nouveau record du monde en 7:52.4. Il bat ensuite un autre record du monde, avec la bicyclette en salle sur 5 miles derrière un véhicule à moteur.

Alors qu'il s'entraînait au vélodrome d'Atlantic City (New Jersey) avant son ouverture officielle, McEachern a été blessé par la rupture de la chaîne d'entraînement de son vélo et est décédé peu de temps après.

C'est avec grand plaisir et honneur que nous accueillons Archie McEachern au Temple de la renommée du cyclisme canadien.